
KULTURNO ŽIVLJENJE NA BARJU

»To je bilo dobro leto...«
Ko so člani Kulturno-prosvetnega društva

Barje lani v maju izvolili nov IO, so imeli srečo,
da so izbrali prave ljudi. To lahko ugotovimo že
zdaj, ko se izteka prvo leto njihovega mandata.

Nič kaj ugodne niso bile razmere, ko je novi
IO pričel z delom. Dvorana v Zadružnem domu
na Barju se je spreminjala vse hitreje v tretje-
razredni disco, oder v ropotarnico, zaoderski
prostori pa sploh niso bili uporabni.

Ker v takih razmerah kulturno-prosvetno de-
10 ni bilo mogoče, se je IO KPD odločno posta-
vil proti takemu početju, zahteval od Skupščine
Krajevne skupnosti pravico upravljanja vseh
kulturi namenjenih prostorov in je to pravico
tudi dobil na seji skupščine 20. 10. 1983. S tem
je bila prižgana zelena luč za izvedbo zastavlje-
nega načrta.

Najprej so obnovili zaodrske prostore; dve
manjši garderobi, skupni prostor in sanitarije.
Sedem starih milijonov so dobili od LKS, nekaj
so imeli sami, pa so korajžno pričeli z delom.
Veliko so naredili tudi s prostovoljnim delom.
Denarja je seveda zmanjkalo, pa so za opremo
zaprosili lesarske delovne kolektive. Niso priča-
kovali tako velikodušne pomoči, kot so jo preje-
11 od DO: Hoja, predelava lesa, Ljubljana, No-
voles Novo tnesto in »Stol« Kamnik. Zdaj so
njihovi prostori lepo opremljeni, potrebujcjo
samo še omaro. Na tihem upajo, da jo bodo
dobili po znižani ceni od podjetja »Lesnina«.
Samostojni obrtniki z Barja so veliko pomagali
z uslugami in finančno pomočjo.

Dela so bila končana do februarja in sklenili
so, da počaste Prešernov spomin na prav origi-
nalen način: v tednu slovenske kulture so orga-
nizirali štiri »udarniške akcije« in s prostovolj-
nim delom članov KPD in mladinske organiza-
cije temeljito očistili in poribali oder ter dvora-
no. Lepo pripravljeni recital Prešernovih pesmi
v izvedbi mladincev je zaključil to svojevrstno
akcijo.

Med tem so tekle redne vaje za celovečerni
koncert pevskega zbora in tri dramska dela:

26. novembra so postavili na oder prvo pre-
miero: -Marodičevo dramo »Operacija Alt-
mark« v priredbi in režiji Tončke Melikove in s
tem počastili dan republike.

17. decembra je moški pevski zbor pod vod-
stvom Mirka Gorenjška navdušil polno dvorano
poslušalcev s celovečernirri koncertom sloven-
skih narodnih pesmi.

11. marca je nabito polna dvorana navdušeno
ploskala ob drugi premieri Nušičeve komedije
»Gospa ministrica« in igralcem, ki so pod režij-
skim vodstvom Tončke Melikove naredili dobro
predstavo v počastitev dneva žena.
24. marca je presenetila tretja premiera: mla-
dinska igra F. Molnarja »Dečki Pavlove ulice«.
Igralci, bilo jih je 21, v starosti od 6-15 let so
bili po večini prvič na odru. Tudi režiser Jože
Hruševar je bil debutant. Zato je bila potrebna
pomoč vseh odraslih članov dramske skupine.
Uspeh ni izostal. Uspela predstava je dostojno
obeležila dan, ko je šla na pot štafeta mladosti.

Zdaj bi želeli kjerkoli ponoviti katero od treh
predstav. Ponudili so brezplačno predstavo tudi
vsem kolektivom, ki so jim pomagali pri oprem-
ljanju prostorov. Res bi bilo škoda toliko ur
dela za največ dve predstavi na Barju. Posebno
najmlajši igralci bi bili srečni, če bi se lahko
pokazali še kje drugje.

Še dva dogodka imajo v tej sezoni: krajevni

praznik, ki je zanje vsakoletni uradni zaključek
sezone, kar proslavijo s skrbno pripravljenim
kulturnim večerom in pa izlet na Trško goro,
kjer imajo domicil v režiserski zidanici.

Imajo tudi težave, kot vsi drugi. Boni, bencin,
denar, itd... Imajo pa verjetno kanček več opti-
mizma in volje za skupno delo. Vsak prispeva
kar more in kolikor more. Od tovariša Damja-
na, ki je naredil preko 600 kilometrov z lastnim
avtomobilom za potrebe društva, pa ni dobil ne
bonov, ne denarja za bencin - do tistega, ki je
prinesel samo krtačo, ko so ribali dvorano. Ra-
zumejo se in vedo, kaj hočejo. Kogarkoli izmed
njih vprašate, kako so vse to dosegli, bo povedal
čisto preprosto: »Ja, bilo je dobro leto...«

Načrti za naprej? O, pa še kakšni! Obnova
dvorane, predprostorov, sanitarij, veže ... Pred-
račun že imajo. Strahoten je. Gospodar društva
Radivoj Prinčič dvomi, predsednica Tončka
Melik pa sploh ne: »Nekaj bomo dobili od
Ljubljanske kulturne skupnosti, nekaj bomo za-
služili sami, morda bo kaj priložila Krajevna
skupnost, najbolj pa se zanašam na Barjane!
Radi imajo kulturo. Če so znali sami postaviti s
prostovoljnim delom in prispevki cel Zadružni
dom, bodo prispevali tudi za obnovo dvorane!«
Verjetno ima prav. Pozna Barjane in rada jih
ima. Seveda ne mislijo pričeti z deli kar jutri.
predolgo pa le ni odlašati...

Pevci so se namenili za svojo 10. obletnico
urediti lastno pevsko sobo, nabaviti nove enotne
obleke, pripraviti veliko pevsko slavje ob 50.
obletnici dela njihovega pevovodje. Ponovno bo
oživela folklorna skupina in še in še... Predsed-
nica dramske skupine Irena Zadnikar pripravlja
program za prihodnje leto. zato išče primerna
dramska besedila.

Zaželimo tem hrabrim amaterjem. da bi se
vse njihove želje in načrti izpolnili!


